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Résumé

Le  membre du parlement présente l'un des axes essentiel dans la démocratie
parlementaire, il incarne la souveraineté populaire a travers des mécanismes d'expressions et dan
le cadre d'un organe constitutionnel qui est le parement, et pour pratiqué cette mission
parlementaire il faut certain nombre de condition juridique soit pour sont élection ou pour sont
désignation. Le législateur algérien a précisé le cadre juridique pour que le membre du parlement
exerce ses fonctions apres |'acquisition du statut de membre du parlement, grace aux organes
crée par des textes juridiques a l'intérieurs des deux chambres du parlement pour I'exercice de la
mission parlementaire. Le membre de parlement exerce certain nombre de responsabilisés et
d'obligations, en outre il dispose d'un ensemble de droit et d'obligation et de garantis.

Mots- clés
Membre du parlement- deux chambre du parlement la mission législative- contrdle parlementaire
-privileges parlementaire- garanties parlementaire.

Abstract

The member of the Parliament represents a central part in parliamentary democracy. He
represents the popular sovereignty through. The mechanics of expression as part of constitutional
commission which is the Parliament. In order to exercise the Parliamentary mission ,a set of conditions
determined by Lawo, is required in the member of Parliament. Either to elect him or to be appointed. The
Legislator must determine the legal frame work to make the member of the parliament exercise his
tasks. After having acquired the characteristics of member ship in Parliament through the bulding
up . Of deviees and structures .inside the houses of Parliament, in order to exercise the parliamentary tasks.
The parliamentary member practises a set of taks, duties and responsibilities and in exchange he has a set
of rights previledges and safeguards.

Key words:
1-parliamentary member, houses of parliament, Legislative tasks, parliamentary oversight, parliamentary
previledges, parliamentary safeguards.




